

DOI: 10.18572/2072-4438-2020-1-38-40

Педагогические условия формирования лидерской компетентности будущих офицеров силовых ведомств

*Гузеев Михаил Сергеевич,
старший научный сотрудник
Научно-исследовательского института Федеральной службы исполнения наказаний
(ФКУ НИИ ФСИН России),
кандидат педагогических наук*

e-mail: mguzeev@bk.ru

В статье представляются результаты педагогического исследования по обоснованию и внедрению педагогических условий формирования лидерской компетентности будущих офицеров силовых ведомств в системе профессиональной подготовки в образовательных организациях. В своем исследовании автор сосредоточивает внимание на индивидуализации профессиональной подготовки будущих офицеров, педагогической работе с небольшими группами курсантов, творческом использовании решения индивидуальных творческих лидерских задач; научно-исследовательской, творческой работе курсанта; решении творческих проблемных лидерских ситуаций во время их обучения путем внедрения методики формирования лидерской компетентности.

Ключевые слова: организационные и методические условия, педагогические технологии и методики, лидерская компетентность.

Pedagogical Conditions of Establishment of Leader Competence in Future Officers of National Security, Defence and Law Enforcement Agencies

*Guzeev Mikhail S.
Senior Research Scientist of the Federal State Institution Research Institute
of the Federal Penitentiary Service of Russia
PhD in Pedagogy*

The article presents the results of pedagogical research on the justification and implementation of pedagogical conditions for the formation of leadership competence of future officers of law enforcement agencies in the system of professional training in educational organizations. In his research, the author focuses on the individualization of professional training of future officers, pedagogical work with small groups of cadets, creative use of individual creative leadership tasks; research, creative work of the cadet; solving creative problem leadership situations during their training through the introduction of methods of formation of leadership competence.

Keywords: organizational and methodological conditions, pedagogical technologies and methods, leadership competence.